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Kyjovská železnice slaví 140 let od svého vzniku. Na snímku z archivu Pavla Kudláče jsou zaměstnanci stanice zřejmě ze 20. let minulého století.  Více str. 16
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VÝSTUPY ZE ZASEDÁNÍ RADY A ZASTUPITELSTVA

Z NAŠEHO MĚSTA

Milí Kyjovjáci, INFORMACE Z MĚSTA

Máte článek do Kyjovských novin? Pošlete 
ho na adresu mpechura@televizetvs.cz. 

Tipy a náměty můžete volat na tel. 777 711 064.
Uzávěrka redakčních příspěvků do příštího čísla je 15. listopadu 2024.

Nepodepsané články nezveřejňujeme.

měsíce letí rychlos-
tí, že je sotva stačím 
počítat. Podzim po-
malu předává štafetu 
zimě a s  ní se znovu 
objevují otázky, jak bude 
v Kyjově vypadat Advent a co nového při-
nesou silvestrovské oslavy.
Moc děkuju lidem, kteří toto téma se mnou 
debatovali při nedávné Starostovně, ane-
bo jen tak na ulici.
Chtěli jsme, aby letošní Vánoce byly zase 
o trochu jiné, opět o kousek atraktivnější. 
Těšit se proto můžeme hned na několik 
novinek – třeba na dva kolotoče umístěné 
přímo na náměstí – malý dětský a velký 
vyhlídkový. Dostupné budou po celý pro-
sinec, stejně jako fotokoutek a vánoční 
food truck s občerstvením.
Další novinkou je velký silvestrovský kon-
cert, v rámci něhož vystoupí písničkář Vo-
xel. Vstup zdarma.
Oblíbené a hojně navštěvované bývají po-
řady během adventních nedělí. Rozšířili 
jsme proto tyto aktivity hned na 4 nedě-
le! Začínáme 1. prosince, kdy kulturní 
program zpestří velký trh. Stánky může-
me navštívit i o dalších nedělích, trhy ko-
nané 8., 15. a 22. prosince už ale budou 
skromnější, situované pouze před radnicí 
a kulturním domem.
Velký otazník visel nad ohňostrojem. S ko-
legy i odborníky jsme během roku řeši-
li dostupné alternativy. Laserová show 
ztroskotala na vzrostlých stromech na 
náměstí, které by kvalitní projekci bránily, 
dronová show pro změnu na penězích. Vi-
deomapping by dobře viděli jen lidé u rad-
nice, ti z druhého konce náměstí by z ta-
kové podívané mnoho neměli. Po dlouhém 
zvažování jsme proto dospěli k  tomu, že 
ohňostroj jako symbol oslav konce roku 
v  Kyjově zůstane. Bude primárně složen 
z pyrotechniky, která nevydává tolik třas-
kavých a obtěžujících zvuků. Je to kom-
promis, který, věřím, potěší ty z vás, kteří 
jste po zachování ohňostroje volali, sou-
časně snad tolik nenazlobí odpůrce této 
zábavy. Také nepatřím k příznivcům pyro-
techniky, jsem si ale vědom toho, že kyjov-
ské náměstí je na Silvestra plné především 
díky ohňostroji, za kterým se k  nám do 
města sjíždějí i lidé z okolních obcí. Po No-
vém roce si tento „tišší“ ohňostroj vyhod-
notíme, a pokud nenaplní naše očekávání, 
vrátíme se k hledání vhodné alternativy.
Vážení a milí Kyjovjáci, mějte půvabný  
a klidný zbytek podzimu.

56. JEDNÁNÍ RADY MĚSTA KYJOVA (16. 9. 2024)
Radní schválili příspěvek od Nadace ČEZ ve výši 60 tisíc na zakoupení 
sazenic vysazovaných v rámci projektu Alej života 2024.

57. JEDNÁNÍ RADY MĚSTA KYJOVA (25. 9. 2024)
Radní rozhodli o poskytnutí finančního daru ve výši 100 tisíc, který bude 
poskytnut na transparentní účet č. 269952565/0600 zřízený obcí Jindřichov 
(u Šumperka), kterou v září silně zasáhly ničivé povodně. Dar musí rozpočto-
vým opatřením potvrdit ještě zastupitelé na svém prosincovém jednání.

58. JEDNÁNÍ RADY MĚSTA KYJOVA (7. 10. 2024)
Rada vyhlásila dotační programy pro rok 2025 na podporu sportu, kul-
tury, zájmových činností, návazných služeb v sociální oblasti a na pod-
poru Minimální sítě sociálních služeb ve správním obvodu ORP Kyjov.
Na téže schůzi radní vzali na vědomí výsledek výběrového řízení na 
pozici ředitele společnosti Teplo Kyjov, ve kterém jako vybraný uchazeč 
uspěl Ing. Zdeněk Skácel, s nástupem k 1. lednu 2025.

Dotační programy města Kyjova na rok 2025
Rada města Kyjova na svém 58. jednání dne 7. 10. 2024 schválila a vy-
hlásila pro rok 2025 tyto dotační programy:
- Dotační program na podporu sportu v roce 2025
- Dotační program na podporu kultury v roce 2025
- Dotační program na podporu zájmových činností v roce 2025
- Dotační program na podporu Minimální sítě sociálních služeb ve 
správním obvodu obce s rozšířenou působností Kyjov v roce 2025
- Dotační program na podporu návazných služeb v  sociální oblasti 
v roce 2025
Více informací o dotačních programech naleznete na elektronické 
úřední desce a webových stránkách města www.mestokyjov.cz v části 
Potřebuji vyřídit – Dotace – Dotace 2025. 
Lhůta pro odevzdání žádostí o programové dotace je stanovena v ter-
mínu od 25. 11. do 13. 12. 2024.

Pavel Horáček (zprava) a Tereza Kristová, Pavla Jordánová a Adam Slovák tvoří letošní páry 
kyjovských stárků. Tradiční martinský hody se uskuteční od 8. do 10. listopadu, a tak jsou přípravy 
na ně v plném proudu. Stárci se proto objevili na radnici, aby  s vedením města a jeho organizací 
zkoordinovali přípravy hodů tak, aby nic nerušilo dobrou zábavu. (red)
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Využijte příspěvku města 
na volnočasové aktivity
Od září spustila radnice příspěvek na volnočasové 
aktivity pro všechny občany Kyjova. Je to jednodu-
ché, stačí mít trvalé bydliště v Kyjově a registrovat 
se na stránce www.aktivnimesto.cz. Každý občan, 
který má již delší dobu trvalé bydliště zapsané, získá 
příspěvek v hodnotě 1 000 korun. Každý nově za-
psaný občan získá 5 000 korun. 
Zařízení, kde lze příspěvky uplatnit: aquapark, měst-
ské kulturní středisko, dům dětí a mládeže, městská 
knihovna, informační centrum, město Kyjov (parko-
vací karty), základní a mateřské školy.
Často se ptáte, zda je čerpání příspěvku na Kyjov-
ské kartě limitováno věkem - není. Využít jej může 
kdokoliv, ať už pracující člověk, senior či dítě (to 
však musí z bezpečnostních důvodů registrovat ro-
dič). Pokud byste příspěvek rádi získali, ale příliš si 
nerozumíte s počítačem, rádi vám pomohou v in-
formačním centru či v knihovně. Vše vám vysvětlí, 
zaregistrují vás a případně i vytisknou kartičku.
Dle říjnových dat je registrováno více než tisíc obča-
nů, přičemž na 50 občanů využilo možnost osobní 
registrace. Nejžádanější jsou služby aquaparku, kde 
bylo na přání obyvatel města od října umožněno 
čerpání příspěvku i v rámci abonentního programu.
Děkujeme za všechnu zpětnou vazbu, kterou nám 
ke Kyjovské kartě dáváte. V prosincovém čísle novin 
přineseme aktualizovaná data a také se podíváme 
na novinky pro rok 2025. 

Denisa Pelikánová, mluvčí města

Po modernizaci internetových stránek spouští město 
Kyjov další projekt, který rozšíří a zjednoduší možnosti 
komunikace na ose občan - úřad. Díky Portálu občana 
mohou lidé některé úkony vyřídit elektronicky z  po-
hodlí domova.
Portál umožní třeba elektronicky podávat formuláře 
anebo platit poplatky online. Uživatelé díky tomu získají 
kontrolu nad svými závazky vůči úřadu v oblasti míst-
ních poplatků, ale taky třeba pokut.
Portál občana je dostupný na internetové adrese  
portal.mukyjov.cz a je možno využívat jeho funkcí ve 2 
režimech – bez identifikace občana a po  jednoznačné 
identifikaci.
V  částech bez nutnosti identifikace má občan nově 
přístup zejména k platebnímu portálu, prostřednictvím 
kterého může zaplatit místní poplatky za svoz komunál-
ního odpadu nebo ze psů zadáním variabilního symbolu 
nebo rodného čísla plátce. Prostřednictvím této plateb-
ní brány, která je obdobou platebních systémů různých 
e-shopů, může občan uhradit i pokutu za správní nebo 
dopravní přestupek zadáním variabilního symbolu. Ten 
je např. u přestupku za překročení rychlosti uveden na 
výzvě, kterou obdržel.
V rámci Portálu občana jsou pro neidentifikované osoby 
přístupné i odkazy na:
• formuláře pro řešení životních situací, včetně detail-

ního popisu, jak postupovat,
• online rezervační systém úřadu, 
• online úřední desku,
• klikací rozpočet umožňující online sledování čerpání 

jednotlivých částí rozpočtu města.
V  částech, do kterých je přístup chráněn identifika-
cí občana, je uživatel vyzván k  ověření své totož-
nosti prostřednictvím zabezpečené Identity občana  
(https://identitaobcana.cz/). Ta umožňuje hned několik 
možností, jak se identifikovat. Dle dosavadních zkuše-
ností se občané nejčastěji ztotožňují prostřednictvím 
bankovní identity nebo elektronického občanského prů-
kazu. Po ztotožnění může občan zjistit, zda má uhraze-
ny místní poplatky za svoz komunálního odpadu anebo 
ze psů, případně pokuty za přestupky, s možností oka-
mžitého zaplacení neuhrazených částek. Portál navíc 
obsahuje historii uskutečněných plateb.
Prostřednictvím webových formulářů, do kterých se 
automaticky doplní údaje identifikovaného občana, lze 
jednoduše přihlásit nebo odhlásit poplatníka za svoz ko-
munálního odpadu, nebo psa. Tyto formuláře je možno 
potvrzením jednoho tlačítka rovnou odeslat na úřad bez 
nutnosti opatření elektronickým podpisem.
Portál obsahuje taktéž odkaz na online rezervační sys-
tém, v rámci něhož si mohou zájemci vyhradit čas úřed-
níka na vybraných pracovištích. Portál občana totiž není 
všespásný a v řadě případů se lidé bez osobní návštěvy 
úřadu prostě neobejdou. Současná legislativa například 

neumožňuje žádat o občanské průkazy či cestovní pasy 
online. Co naopak na dálku už nyní lze, je třeba výměna 
řidičského průkazu anebo výpis z rejstříku trestů.
Vyladění portálu občana jsme věnovali hodně času. Nej-
lepším testem ale zpravidla bývá ostrý provoz. Může se 
tedy stát, že některá z funkcionalit nezafunguje, jak má, 
a bude ji třeba upravit. Pro hlášení podnětů, požadav-
ků na upřesnění postupu, případně nedostatků je určen 
mailový kontakt portal@mukyjov.cz. Na základě i těchto 
postřehů budeme ve spolupráci s  dodavatelem řešení 
Portálu občana dále modernizovat a rozšiřovat o nové 
funkce a další online formuláře. 
Portál občana je spolufinancován z Integrovaného regi-
onálního operačního programu v rámci realizace projek-
tu „Rozvoj elektronických služeb města Kyjov“ (regist-
rační číslo CZ.06.01.01/00/22_009/0002604). Celkové 
náklady na spuštění portálu dosahují k  milionu korun, 
z 85 % je pokryjí evropské dotace.
Nejde o žádnou novinku, své portály občana má řada 
měst. Kyjovská radnice se dlouhodobě snaží zvyšovat 
komfort občanů při jednání s úřadem a zároveň snižovat 
zbytečnou administrativní zátěž. Jak jsem uvedl výše, 
ne vždy je to možné. Za realizační tým ale věříme, že 
portál občana naplní očekávání klientů i zaměstnanců 
městského úřadu a všem bude k užitku.

Filip Zdražil, tajemník Městského úřadu Kyjov

Lidé už nemusejí se vším na úřad. 
Město Kyjov spustilo PORTÁL OBČANA

Soňa Oravcová Balíčková
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JubilaNti
Marie Dufková – 96 let 
Jitka Honalová – 91 let 

Jarmila Kleinová – 85 let 
Anděla Malá – 85 let 

František Dlapa – 85 let 
Jarmila Nečasová – 80 let 

Jan Bochýnek – 80 let 
Josef Brauner – 80 let 
František Polák - 80 let

Jindřiška Kozáková – 80 let 
Věra Houšťová – 75 let 

Otakar Fojt – 75 let 
Alena Přibylová – 75 let

Jan Jelínek – 75 let
Marie Kristová – 75 let  

Úmrtí
Josef Hrdlička   

*15. 10. 1943   †1. 10. 2024
Květoslava Švábková   

*11. 6. 1940   †27. 9. 2024

Narození dítěte
Mikuláš Žalud  *7. 10. 2024

POLICEJNÍ STŘÍPKY

Poděkování
U příležitosti jejího životního 
jubilea chci poděkovat paní 

Ludmile Kloudové, býva-
lé vedoucí Charity Kyjov a 

zakladatelce Educante, za její 
neochvějnou touhu pomáhat 
všude, kde je prostor. Za její 

laskavost, víru v dobrotu člo-
věka, chuť být stále aktivní a 
svými zkušenostmi přispívat 

ke změnám především  
v sociální oblasti města Kyjova. 

Bc. Zuzana Navarra, 
Educante z.s.

Vážení a milí kyjovští občané, srdečně vás zdravím z fary v Kyjově.
Náš farní kostel je z jedné poloviny v lešení a postupně dostává novou fasádu. Vitráže 
dostanou nové předsklení, aby byly lépe chráněny a do kostela nepronikalo v zimě 
tolik chladu a v létě horko. Na čelní stěně kostela jsou tři velká hranatá okna a jedno 
kulaté bez vyobrazení světce, ale ostatní vitráže nesou vyobrazení světce. V době 
opravy fasády mám možnost sledovat jednotlivé vitráže zblízka. Například na vitráž-
ním okně prvním od uličky vedoucí k veřejným záchodům je zachycen svatý Martin, 
kterého si budeme brzy připomínat - na svatomartinské hody nebo při žehnání vína. 
Na vitráži je zobrazen sv. Martin jako vysoce postavený důstojník, který odřezává část 
svého pláště, aby ho nabídl chudákovi, který se jím přikryje. Na druhé straně je vy-
obrazen sv. František z Assisi, který svým životem v chudobě a v otevřenosti pro lidi  
a Pána Boha inspiroval mnoho mužů a žen k následování.
Můžou nás napadnout otázky: Proč naši předci nechali pro sebe a tím i pro nás tyto 
vitráže zhotovovat? Proč jsou na nich vyobrazeni různí svatí?
V pátek 1. listopadu budeme slavit slavnost Všech svatých. V nebeském království 
je daleko více svatých než těch, kteří jsou vyobrazeni na různých vitrážích po celém 
světě. Za svatou je označena každá lidská duše, která je již v nebeském království.  
A já se domnívám, že mnozí z nás jednou po zdejším putování chceme být tam, kde je 
stálá radost, pokoj, štěstí… Jak tedy putovat v nynějším čase, abychom jednou mohli 
být u stolu se sv. Martinem nebo sv. Františkem? 
Každý člověk žije a jedná v duchu a prostředí své doby. My bychom neměli žít nebo 
se oblékat v duchu doby, ve které žil sv. Martin nebo sv. František. Ale jejich hrdinské 
ctnosti, jejich víru, naději a lásku žít můžeme.
Lidé usilující o svatost mezi námi mohou být tedy ti, kteří následují Krista v duchu  
a prostředí dnešní doby. Ti, kteří žijí podle svého svědomí a podle poznané pravdy vy-
cházející z lidství, z přirozeného zákona. Nemusí být nápadní extrémním oblečením, 
účesem, vyzývavým chováním, vyhlašováním zbožných myšlenek či citátů z Bible. 
Jsou-li nápadní, pak vlídností k druhým, svědomitostí v práci, pokojným jednáním, 
schopní odpustit a prosit za odpuštění, ale také tím, že je na ně spolehnutí. Nemluví 
příliš s lidmi o Bohu, ale tím víc s Bohem o lidech, mezi nimiž žijí. Znají svou víru. Ví, 
že nad všemi událostmi světa je Bůh, který i zlé umí obrátit v dobré. 
Člověk usilující o svatost nekritizuje lidi kolem sebe, neodsuzuje je, ale snaží se je po-
chopit a pomoci jim. Když mluví, tak mluví o něčem. Neslibuje něco, o čem ví, že by 
to nemohl splnit. Před druhým se nevytahuje a snaží se mluvit, co nejméně o sobě. 
Na druhé nežárlí. Nevšímá si toho, co o něm říkají druzí za jeho zády. Když mu někdo 
vytkne chybu, přemýšlí, jak ji napravit. Nehádá se, i když ví, že má pravdu. Řekne své 
mínění a to stačí. Své mínění nevnucuje. Působí na druhé svým příkladem, svou osob-
ností. Poznávací známkou lidí směřujících ke svatosti je i to, že všechny tyto krásné 
zásady sice přijali za své, ale ještě se jim je nedaří vždy a denně zachovávat. Ještě klo-
pýtají, ještě chybují. Vědí, že svatost spočívá v neustálém začínání. Vědí, že i ti největší 
světci byli hříšníci, kteří znovu a znovu s Boží milostí začínali. A tahle poslední pozná-
vací známka „světců dnešní doby“ otvírá dveře k cestě za svatostí i nám, nám všem. 

Požehnaný čas všem přeje P. Pavel Stuška
P.S. Děkujeme všem za finanční dary z benefičního koncertu na opravu fasády a vit-
ráží, které byly ve výši 40 500 Kč.

MLADÍK ZMATENĚ 
POBÍHAL PO POLI
Hlídka městské policie honila krátce 
před půlnocí mladíka, který zma-
teně pobíhal po poli za prodejnou 
Kaufland. Mladík utekl do pole poté, 
co vyskočil znenadání z  vozidla 
své přítelkyně, která pak zavolala 
zdravotnickou záchrannou službu. 
Jednalo se o jednadvacetiletého 
muže z Milotic, který byl pod vlivem 
omamných látek. Policisté ho předali 
záchranářům, kteří ho odvezli do ne-
mocnice na vyšetření.

OPILÝ CIZINEC ZATÁHL 
ZA ZÁCHRANNOU BRZDU
Průvodčí vlaku jedoucího ze Bzence 
do Kyjova informoval městskou policii 
o tom, že v něm opilý cizinec zatáhl 
za záchrannou brzdu. Na zmateného 
muže s lehkým zraněním na uchu si 
strážníci počkali na kyjovském nádraží. 
Ačkoliv nebyl agresivní, tak s ním byla 
velmi složitá domluva. Cizinec byl bez 
dokladů a v jeho dechu naměřili poli-
cisté 4,02 promile alkoholu. Na místo 
proto přivolali cizineckou Policii ČR, 
která ho převzala k dalšímu šetření.

UKRADENÉ PIVO VRÁTIL
Z  prodejny potravin na sídlišti 
U Vodojemu utekl s plechovkou 
piva jednačtyřicetiletý muž. 
Prodavačky ho znaly, protože  
v obchodě často nakupoval,  
a tak hlídce městské policii sdě-
lily, o koho se jedná. Strážníci 
si pro něj přišli do místa jeho 
bydliště, kde se muž ke všemu 
přiznal a nepoškozenou ple-
chovku piva vrátil. Za spácha-
nou krádež dostal příkazovou 
pokutu.
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OHLÉDNUTÍ ZA VÝSTAVBOU 
CHODNÍKŮ V TOMTO ROCE
Právě se dokončují poslední letošní prá-
ce na výstavbě chodníků. Na podzim se 
město zabývalo vybudováním nových 
chodníků v ulici Václava Bzeneckého 
a Luční (propoj mezi ulicí Nětčickou  
a pálenicí). Zaměstnanci technických 
služeb se v průběhu roku věnovali vý-
stavbě a opravě hned několika chod-
níků, celkově pracovali s plochou 911 
metrů čtverečních. Zámkovou dlažbu 
položili v ulici Příční, Yvetotská a také 
ve vnitroblocích Kollárovy a Jungman-
novy ulice. Jako poslední se zaměřili na 
opravu cesty mezi zahrádkami v loka-
litě Polámané (nad Penny Marketem), 
kde vysypávali koleje asfaltovým recy-
klátem a zhutněním. Ještě před zimním 
obdobím opraví výtluky v místních ko-
munikacích studenou asfaltovou směsí. 

Denisa Pelikánová, 
tisková mluvčí města

Z ČINNOSTI TECHNICKÝCH SLUŽEB
Listí na stromech zežloutlo, a to znamená jediné, dorazil podzim. 
Padající listí pravidelně shrabáváme a odvážíme. Začíná období ve-
getačního klidu, kdy kácíme dřeviny, jejichž zdravotní stav ohrožuje 
okolí, případně jsou v kolizi s nějakým stavebním záměrem. Dřevo 
z takto pokácených stromů naštípáme a nabízíme lidem za úplatu. 
Mimo samotné kácení je prováděn 
zejména zdravotní a redukční ořez 
stromů. Větší zásahy provádí ar-
boristé, zbytek pak naši proškolení 
zaměstnanci. Za pokácené stromy 
samozřejmě nasadíme nové, což 
nás čeká spolu s  výsadbou keřů 
od listopadu. Sázíme také cibu-
loviny, letos jsme vysadili pět set 
kusů různých druhů do travnatých 
ploch u parkoviště u kina.
Aktuálně probíhá přeměna kruho-
vého objezdu pod ulicí Brandlova. 
Přerostlá neudržitelná džungle 
zeleně se změní na kamenité pole 
lemované levandulemi. Uprostřed 
vápencového pole bude ostrov 
vzrostlých travin.
Na závěr opět k  neukázněným 
obyvatelům města. Dennodenně řešíme nepořádek po celém měs-
tě, ale za poslední dobu ho rapidně přibylo. Nejvíce nás trápí ne-
pořádek kolem odpadkových košů, které jsou určeny na DROBNÝ 
ODPAD. Lidé si pletou koše s popelnicemi na komunální odpad,  
a když se jim tam nepodaří narvat pytel odpadu z domu, "šlahnou" 
ho ke koši na zem, odkud ho vítr rozfouká po celé ulici. Koše, kte-
ré budou pravidelně přeplněné domovním odpadem, na nějakou 
dobu odinstalujeme, od toho si slibujeme, že se lidé naučí házet 
odpad do nádob k tomu určených.

Vladimír Šimeček, ředitel Technických služeb Kyjov

BENEFIČNÍ KONCERT 
pomohl obci Jindřichov
Římskokatolická farnost Kyjov, město Kyjov a obec Skoronice uspořádaly 
benefiční koncert na pomoc lidem zasaženým povodněmi. Uskutečnil se 
v neděli 6. října v kostele Nanebevzetí Panny Marie a účinkoval v něm 
vynikající barytonista, houslista, rodák ze Skoronic Robin Červinek v do-
provodu klavíristky Marty Vaškové. Výtěžek z dobrovolného vstupného 
byl určen na pomoc obyvatelům obce Jindřichov na Šumpersku. Organi-
zátorem benefičního koncertu byl starosta obce Skoronice Lukáš Plachý. 
„Já jsem si udělal takovou malou rešerši a zjistil jsem, že obce na říčce 
Branné, na které leží například Hanušovice nebo  Česká Ves,  už určitou 
podporu čerpaly, proto jsem se rozhodl, že další po toku je Jindřichov, za-
volal jsem panu starostovi a ten s velkým povděkem tuto nabídku přijal,“ 
řekl starosta Skoronic Lukáš Plachý. 
Z dobrovolného vstupného se na koncertu vybralo 43 310 korun. Obec 
Skoronice věnovala dalších 20 000 korun a přidal se i Kyjov. „Město Ky-
jov přispělo na tuto akci částkou sto tisíc korun. Věřím, že bude použita, 
aby zmírnila dopady přírodní katastrofy na postiženou oblast,“ upřesnil 
místostarosta Kyjova Kamil Filípek. 
Vybrané finanční prostředky budou použity na rekonstrukci domovů 
obyvatel Jindřichova a na obnovu infrastruktury obce.
„Chtěl bych poděkovat všem Kyjovanům a všem, kteří se podíleli na této 
překrásné akci pro Jindřichov, protože to, co nám příroda nachystala 
před několika týdny, nikdo nečekal, a podpora, která dnes přišla z jihu na 
sever, se nedá ani slovy popsat. Já jen za Jindřichov děkuji a nesmírně si 
toho vážím,“ řekl starosta Jindřichova Radek Schwarzer.

(red)

foto: (red)
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ŠESŤÁCI Z JOKLÍKA NA NOVÉ MISI
Jako každý rok i letos šesťáci vyrazili na svou poznávací 
pouť do Čeložnic. V rekreačním středisku Relaxx, kde jsme 
byli ubytovaní, se rozhodně neflákali. Nejdřív pár sezna-
movaček, abychom se naučili jména všech těch nových 
spolužáků, a pak už se rozjela pořádná akce! Fotbálek? 
Jasně, že jo! Běhání po hřišti, boje o míč, fandění a smích. 
Ale nebyly to jen sportovní hry, bavilo nás třeba i objevo-
vat krásy přírody. A co je lepšího, než si ty zážitky vyfotit? 
Pro všechny nadšené fotografy jsme nachystali minikurz 
fotografování. Příroda, kamarádi, srandovní momentky – 
teď to všechno máme zvěčněné!
Večer? To byla teprve jízda! Každá třída připravila svůj vlast-

ní program. A že to byla show! Rozjel se večer plný scének, 
soutěží a vtipů. Nechyběla ani "adapťácká kapela". Na hou-
sle, trumpetu a kytaru nám hráli naši talentovaní spolužáci  
a my ostatní jsme si s nimi rádi zazpívali. Jídelna se v tu 
chvíli proměnila v pohodový obývák plný smíchu a hudby.
A jak to celé dopadlo? No jasně, že skvěle! Byl to perfektní 
start na druhý stupeň. Spousta nových kamarádů, parád-
ní zážitky a vzpomínky na úžasný začátek školního roku. 
Takže, šesťáci, tahle mise je splněna na jedničku! A už teď 
se těšíme, co nás čeká dál. Tohle je teprve začátek našeho 
dobrodružství na druhém stupni!

Mgr. Eva Kostihová, ZŠ Dr. Joklíka

PĚŠKY DO ŠKOLY A UKLIĎME ČESKO NA ZŠ J. A. KOMENSKÉHO
Jelikož hrdě nosíme titul Ekoškola, v týdnu od 16. do 20. září 
se žáci a učitelé naší školy přidali k celorepublikové kampani 
Pěšky do školy. Jejím cílem je zvýšit počet dětí, které do 
školy chodí pěšky, a navíc snížit dopravní zátěž před ško-
lami. Zároveň je podporován zdravý pohyb dětí, k němuž 
chůze bezesporu patří. 
Třídní učitelky během týdne zapisovaly, kolik jejich žáci kaž-
dý den nachodili kilometrů při cestě do školy či při pohybu 
v přírodě. V hodinách výtvarné výchovy připravili plakáty  
a transparenty na podporu kampaně a připomněli si zásady 
bezpečného pohybu v silničním provozu. 
Vyvrcholením akce byla naše páteční společná cesta do 
školy. Vytipovali jsme místa, která byla vhodná a bezpečná 
ke srazu, a pak jsme společně pokračovali do školy. Jedna 
skupina šla z autobusového nádraží a na náměstí se k nim 

připojili jiní „pěšáci”. Další „pěškobusy“ šly od koupaliště  
a z Nětčic od pálenice. Děti při cestě hrdě nesly transparen-
ty a informovaly tak projíždějící auta i kolemjdoucí o této 
důležité akci.  
Ve stejném týdnu jsme také uklízeli okolí naší školy v rámci 
zapojení do projektu Ukliďme Česko. Sesbírali jsme odpad-
ky v areálu školní zahrady, v přilehlých ulicích u obou budov 
školy a na stadionu. Nejvíce odpadků bylo v parku u kaple 
sv. Josefa v blízkosti naší školy.
Obě tyto aktivity nejenže podpořily zdravý pohyb a ekolo-
gické povědomí, ale také přispěly ke zlepšení našeho okolí  
a posílení vztahů mezi žáky a učiteli. Děkujeme všem zú-
častněným za jejich nasazení a aktivní přístup. 

Mgr. Kamila Kostihová, koordinátorka EVVO

foto: ZŠ Dr. Joklíka

foto: ZŠ J. A. K.
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Díky prosluněnému začátku září se ani nechtělo zdát, že 
už začal podzim a nový školní rok, který však pro naši 
školu ani neskončil – ZUŠ Kyjov totiž žila svým hudebním 
životem neustále, dokonce i o prázdninách. Naši učitelé 
a žáci v  létě nejen odpočívali, ale zapojovali se také do 
letních akcí, kurzů a vystoupení a ve škole bylo tedy po-
řád velmi rušno. Žáci tanečního oboru, zpěvu a cimbálové 
muziky se zúčastnili festivalů Smetanova Litomyšl a Ma-
raton hudby v Brně s originálním projektem Vyprávěnky, 
žáci cimbálové muziky zahráli na Ždánickém histokole  
a Kyjovských letních slavnostech a na začátku září vy-
stoupili již tradičně pro kyjovské jubilanty na MKS Kyjov. 
Členové Brassbandy zpestřili otevření nového parkoviště  
u Centra služeb pro seniory a mladí jazzoví muzikanti opět 
navštívili jazzovou dílnu ve Frýdlantu pod vedením Vítěz-
slava Začala, který je hlavním organizátorem kyjovského 
Hello Jazz Weekendu. Malí i větší hudebníci z naší školy 
se také zúčastnili již tradičního kočování s Dětským ko-
čovným divadýlkem pod vedením Pavla Růžičky a někteří 
z našich studentů navštívili profesionální kurzy na Konzer-
vatoři Brno k přípravě na školy s uměleckým zaměřením. 
Hned na začátku nového školního roku jsme navázali na 
dynamické tempo předchozího školního roku i prázdnin  
a před námi jsou tradiční vystoupení i zcela nové příleži-
tosti pro naše žáky i učitele.  V  letošním roce nás čekají 
soutěže v  kategoriích, ve kterých pravidelně získáváme 
vynikající ocenění v krajských i celostátních kolech - só-
lová hra na dechové dřevěné a žesťové nástroje, sólový 
zpěv, taneční obor, soutěž ve hře na cimbál a také sou-
těž lidových souborů.  Za své výkony jsou oceňováni ne-
jen žáci, ale také jejich učitelé a věřím, že tomu tak bude  
i v tomto školním roce. Jednou z vynikajících učitelek, je-
jíchž originální přístup k výuce se těší oblibě jak u žáků, 

tak u odborníků, je Dagmar Pucharová, vyučující vý-
tvarného oboru. V  posledním týdnu v  září prezentovala  
projekt svých žáků 40 LET S GRAFIKOU v  celostátním 
kole soutěže výtvarného oboru, kam žáci postoupili s oce-
něním zlatého pásma a také zvláštní cenou poroty za  
vynikající pedagogickou práci a dlouhodobý přínos vý-
tvarnému oboru právě pro Dagmar Pucharovou. A také 
tady, v celostátním kole, získali žáci naší školy zlaté pásmo.  
Žákyně tanečního oboru pod vedením Jitky Adamíkové  
a Hany Achilles čeká nejen soutěž, ale také další výjimeč-
né projekty, které absolvovaly i v minulém roce (na zákla-
dě výběru z nejlepších tanečních oborů v ČR) – hudebně-
-taneční vystoupení s Magdalenou Koženou v Chrámu sv. 
Víta, stejně tak byly opět pozvány k vystoupení v Senátu 
ČR a účinkování na festivalu Maraton hudby.  
Pravděpodobně největší akcí minulého školního roku bylo 
turné Dětské cimbálové muziky po USA, které se setka-
lo s velkým ohlasem jak u samotných krajanů v USA, tak  
u představitelů našeho státu v zahraničí. Právě z jejich stra-
ny vzešel podnět na další cestu dětské cimbálové muziky 
do USA, tentokrát na západ - naše výprava by navštívila 
města jako Los Angeles, San Francisco, San Diego nebo 
Las Vegas, ale také slavný Grand Canyon nebo Monument 
Valley.  Věřím, že i tato velkolepá akce se podaří uskuteč-
nit, a to nejen díky kontaktům v zahraničí, ale především 
žákům, jejich rodičům a podpoře našeho zřizovatele města 
Kyjov, a to jak lidské, tak i finanční.  Jsme rádi, že kromě 
tradičních koncertů a vystoupení můžeme našim žákům 
nabídnout také nové příležitosti k vystupování v rámci celé 
České republiky i v  zahraničí a že tyto nové spolupráce 
můžeme i dále rozvíjet. Těším se na nový školní rok a na 
osobní setkání s vámi na akcích ZUŠ Kyjov. 

Petr Petrů, ředitel ZUŠ Kyjov

DOZVUKY  LÉTA  A  PESTRÝ  PODZIM  NA  ZUŠ  KYJOV

foto: ZUŠ
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HOUBAŘSKÁ RARITA
Houbaři prožívali v říjnu vydařenou se-
zonu a nosili z lesů plné košíky a často  
i obrovské exempláře. Velkou zajíma-
vostí je ovšem hřib dubový   se šes-
ti „bratříčky“, které našla ve Chřibech 
paní Šrůtková z Bohuslavic. Jak nám 
sdělil Zdeněk Kotek, s něčím takovým 
se za 45 let své lesnické praxe nesetkal.

(red)

OSLAVILI 
TÝDEN KNIHOVEN
Druhý říjnový týden byl letos také Týd-
nem knihoven. Ta kyjovská si připravi-
la den otevřených dveří s programem 
od dopoledních až do večerních ho-
din. Uskutečnil se například Bookstart, 
odpoledne si nejen děti mohly pohrát 
s prostorovými hrami Jiřího Šebesty  
a večer přijel na besedu se čtenáři autor 
knihy Sudetský dům Štěpán Javůrek.

(red)

„BAREVNÝ PODZIM“ ZAČÍNÁ…
Jak již několik Iet, i letos jsme ve škole 
ve Vřesovicích přivítali příchod pod-
zimu zahájením projektu „Barevný 
podzim“.  Do projektu se každoročně 
zapojují všichni žáci, učitelé a asistenti 
pedagoga. Projekt je rozpracován do 
týdenních úseků, během kterých se 
plní různé úkoly, hrají se hry, konají se 
soutěže, besedy, žáci navštěvují exkur-
ze, a to vše se zaměřením na podzimní 
tematiku. Jednotlivá témata jsou vole-
na tak, aby zahrnovala povinný obsah 
učiva odpovídající cílům vzdělávání ve 
vzdělávacím programu. Výtvarné prá-
ce žáků po celou dobu projektu zdobí 
interiér naší školy a jsou součástí růz-
ných výtvarných soutěží pořádaných 
jinými školami nebo organizacemi.

Sabina Neduchalová, Darja Krejčí, 
MŠ, ZŠ, PrŠ a DD Kyjov

DÝŇOBRANÍ 
V ÍČKU
Zahradu informačního 
centra vyzdobily dýně. Po 
dvou letech tu uspořádali 
dýňobraní a kromě aranž-
má z dýní, které přinesli 
žáci Základní školy J. A. 
Komenského, připravili  
i gastronomické speciality.

(red)

NEVIDOMÍ PŘIPRAVILI VINÁRNU 
POTMĚ A BÍLOU PASTELKU
Dvojice v bílých tričkách a s pokladničkou v ruce mohli v tomto týdnu 
potkat lidé v nejrůznějších městech našeho regionu. Konala se totiž 
třídenní sbírka Bílá pastelka. Tu koordinuje kyjovská odbočka Sjednoce-
né organizace slabozrakých a nevidomých. Stejná organizace připravila  
i Vinárnu potmě, jejíž návštěvníci se mohli vžít do pocitů nevidomých.

(red)

foto: Zdeněk Kotek

foto: Městská knihovna Kyjov
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Sluníčko nám posílá poslední teplé paprsky a vzpomíná 
s námi na veselý začátek školního roku. Hned v září jsme 
spustili přihlašování na kroužky pro školní rok 2024/2025. 
Děti našly mnoho nových, ale i stávajících zájmových 
útvarů a většina z nich byla během chvilky obsazena. Při-
hlašování trvá po celý školní rok, tudíž se můžete do na-
šich senzačních kroužků přidat ještě teď. A že je z čeho 
vybírat… Mezi novinky patří například doučování angličti-
ny pro děti ZŠ, DiscGolf, Veselé muzicírování či Hýbánky 
pro malé děti. Ze stálic pak naleznete Šperkování, Rybáře, 
Malého záchranáře či výuku klavíru a flétny. 
Také jsme otevřeli Živou zahradu v našem areálu za tělo-
cvičnou, kde jsou nejen eko a enviro prvky, které můžete 
využít pro vzdělání své i dětí, ale také jezírko s rybami, 
králíci, morčata a mnoho dalších zvířat. Tato velmi živá 
zahrada plná úžasných tvorů se stane prostorem pro 
děti a také pro výukové programy školek a škol.

Kromě mnoha jiných aktivit se Domeček zúčastnil Spor-
tovního koktejlu, hostil Sraz modelářů, ale také ško-
lil DDM Jedničku Dvůr Králové. Ano, naši lektoři a za-
městnanci učili pracovat přes 30 osob s polytechnikou, 
technikou, výtvarnictvím, roboty a 3D pery  či kritickým 
myšlením. A aby toho nebylo málo, zajeli jsme do Brna 
na Mendelovu univerzitu vzdělávat studenty o vedení 
příspěvkových organizací.
Tímto bychom chtěli poděkovat především všem lekto-
rům a vedoucím, kteří jsou srdcem Domečku. Jsou to 
senzační lidé, kteří se starali o děti během letních poby-
tových i příměstských táborů, úžasní vedoucí kroužků  
a perfektní vedoucí akcí. Moc děkujeme také dětem, kte-
ré k nám rády chodí, a rodičům, kteří nám své děti svěřují. 
Děkujeme, že vás máme, a těšíme se na vás v kroužcích.
Tak hurá, přihlašování do kroužků volá.

Za Domeček Kyjov Lucie Paulíčková

ČAS PLNÝ ZÁŽITKŮ A KROUŽKŮ

ZÁVISLOST  NARUŠUJE  VZTAHY  V  RODINĚ.
POMOCI  MOHOU  PROGRAMY  KROKU  KYJOV
Pracovníci Agentury pro občany, která je jedním z pro-
gramů Kroku, se stále častěji setkávají s problematikou 
závislostí. Prolíná se celou řadou jejích služeb, včetně 
těch, které se zabývají rodinnými vztahy. I proto Agentu-
ra vítá zapojení Kroku do projektu Budujeme komunitu 
od úsvitu do úsvitu, který propojuje organizace zabýva-
jící se sociální prací na Kyjovsku a jejich spolupráci.
„Díky projektu jsme dovybavili náš kufřík nástrojů pomo-
ci a hlavně jsme snížili práh pro možné klienty zejména 
tím, že nás najdou na jednom místě, v jedné organizaci 
s mnoholetou zkušeností. Realizujeme úspěšně terapie, 
mediace, asistované kontakty a skupinové terapie. Krás-
ně tak navazujeme na služby a aktivity, které Krok Kyjov 
poskytuje. Díky projektu se vzděláváme a propojujeme 
s ostatními organizacemi. Získáváme tak sdílenou praxi 
a nejcennější zkušenosti,“ uvedla vedoucí Agentury pro 
občany Martina Chovancová.
Krok funguje v Kyjově už 25 let a na počátku se zamě-
řil výhradně na problematiku závislostí. S ní má tedy 
největší zkušenosti. Nepracuje jen s lidmi, kteří se chtě-
jí závislosti zbavit, a jejich rodinami, ale například také 
připravuje preventivní programy na školách pro děti od 
prvních do devátých tříd. 
V rámci Agentury pro občany své služby rozšířil i na dal-
ší skupiny obyvatel, ale přitom se stále častěji setkává  
s tím, že lidé, kteří hledají pomoc, řeší závislost. Ta se 
může týkat jich samotných nebo někoho v jejich oko-

lí. V projektu Budujeme komunitu od úsvitu do úsvitu  
realizuje tři aktivity. Tou první jsou individuální nebo  
skupinové terapie, které se týkají vztahů v rodině a jejich 
rozpadu. Právě rodina je často výrazně narušená kvů-
li závislosti některého z jejích členů. „Závislost bereme 
jako nemoc, která se dotýká celého rodinného systému,“ 
upozornila Martina Chovancová. 
S rodinou souvisí druhá aktivita, což jsou mediace – tedy 
mimosoudní řešení sporů například o péči a styku rodi-
čů s dítětem nebo výživné. Při nich Agentura pro obča-
ny spolupracuje se soudy nebo orgánem sociálně právní 
ochrany dětí. 
Vztahy mezi dětmi a rodiči řeší také třetí aktivita zapoje-
ná do projektu Budujeme komunitu od úsvitu do úsvitu, 
kterou je asistovaný kontakt. Sjednává se v případě, že 
setkání s jedním z rodičů by pro dítě mohlo být rizikové. 
Agentura pro ně vytváří bezpečný prostor za asistence 
pracovníka.
Tento rok Krok nově zavedl také motivační skupiny ur-
čené pro lidi, kteří bojují se závislostí nebo se jich nějak 
dotýká. „Každou středu tak otevíráme bezpečný pro-
stor pro lidi, v jejichž životech hraje závislost nějakou 
roli. Pilíři skupiny jsou anonymita, nestrannost, přijetí, 
sdílení, možnosti, informace. Skupina je vedena dvěma 
zkušenými psychoterapeuty, členy ČAP,“ dodala vedou-
cí Agentury pro občany Martina Chovancová. 

 (red)

foto: DDM Kyjov
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Jan Dungel: Jsme poslední generace, 
která může obdivovat monumentálnost divoké přírody

V domě kultury můžete vidět výstavu jednoho z význam-
ných rodáků z Kyjova Jana Dungela. Toho lidé znají pře-
devším díky jeho kresbám jihoamerických zvířat, hlavně 
ptáků, a dokumentům o Amazonii. Letos uvedla Čes-
ká televize dokumentární cyklus Ohrožená Amazonie. 
Jednasedmdesátiletý Jan Dungel vystudoval biologii, 
ale sám už se za biologa nepovažuje. Věnuje se hlavně 
výtvarné tvorbě, spolupracuje s divadly nebo architek-
ty, zabývá se komerčními grafikami, ilustruje převážně 
odborné publikace. A k tomu 
cestuje do Amazonie, kde ma-
luje její v některých případech 
ještě neznámé obyvatele. 

Vaše volná tvorba působí 
na první pohled abstraktním 
dojmem. Jedná se ale 
o krajiny?
Moje obrazy jsou inspirované 
přírodou, jsou to krajiny. Já 
sám jsem dlouho nevěděl, že 
jsem krajinář, ale je to tak. Je 
to ale stručná krajina, to, co  
z ní vidím, detail.

Vystudoval jste vědecký 
obor – biologii. Kdy a jak jste 
se rozhodl, že budete malí-
řem na volné noze?
Bylo to hned po promoci, to 
už jsem tušil, že biologie není 
můj osud, a začal jsem spo-
lupracovat s divadly. A to mě 
úplně pohltilo. Práce na vzniku 
divadelní inscenace, ať už jsem 
autor plakátu, scény nebo tře-
ba jen programu, je fascinující.

Studoval jste později 
výtvarné umění?
Ne, jsem úplný autodidaktik.

Na vašich kresbách a malbách zvířat to ale není vidět. 
Jak je dokáže autodidaktik tak přesně zachytit?
Tam se projevuje právě ta biologie, kterou jsem studoval. 
Dlouho jsem to nedokázal propojit, ale v Jižní Americe 
se to propojilo, protože jsou to portréty zvířat, hlavně 
ptáků. Samozřejmě bych je mohl fotit, a moje manželka 
Radana také dělá dokonalé fotografie, ale na rozdíl od 
fotografií já si mohu v kresbách dovolit dát tam vlastní 
estetický názor.

A v čem je pro vás rozdíl mezi volnou tvorbou 
a portrétováním zvířat?
V estetice toho projevu. U vědecké kresby musíte být 
exaktní. Sice tam můžu dát svůj umělecký nebo estetic-
ký názor, ale musím být přesný, kdežto v té volné tvorbě 
létám ve svých myšlenkách a je to o imaginaci.

Žijete v Brně, ale narodil jste se v Kyjově, kde jste 

také vystudoval gymnázium, a pocházíte z Vracova. 
Cítíte se tady jako doma?
Do Vracova už moc nejezdím, protože tam nikoho ne-
mám, ale vzpomínky jsou velmi silné. Když jsem sem 
dnes přijel nebo jsem tu byl na srazu spolužáků, tak jsem 
si vždycky prošel místa, kde jsem se potloukal jako kluk, 
a to je silná vazba. Na to nezapomenete.

A jak se moravský Slovák dostal do Amazonie?
To už jsem byl dlouho na 
volné noze a ilustroval jsem 
především odborné knihy  
o zvířatech. Dva moji spolužá-
ci z vysoké školy organizovali 
expedici do Venezuely, a ten-
krát už znali moje kresby. Tak 
mě vyzvali, jestli bych nechtěl 
jet s nimi a po vzoru expedic 
z 18. a 19. století tam dělat do-
kumentátora malíře, což mě 
zaujalo a netušil jsem, že mě 
to chytne na celý život.

Představoval jsem si, že 
zvířata nafotíte a podle 
fotky je pak namalujete. 
Ale vy je malujete přímo 
v pralese, často je přitom 
držíte v ruce...
Fotka je důležitá, používám 
i fotografie, ale jenom jako 
doplněk. Absolutně zásadní 
podmínka pro mě je, že malo-
vaný objekt ať je to pták nebo 
jaguár, musím vidět, musím se 
s ním setkat, musím s ním žít. 
To znamená, že vím, kde sedá-
vá, jak se chová a tak dál. Te-
prve potom se rozhodnu toho 
živočicha portrétovat. Mnozí 
ilustrátoři to dělají podle foto-
grafie, já si jejich práce vážím, 

ale na základě své zkušenosti tam vidím spoustu chyb, 
třeba už jen v prostředí, kde ten pták sedí. 

V Amazonii jste toho spoustu zažil. Na besedě s ná-
vštěvníky vernisáže jste mluvil třeba o útoku harpyje. 
Jak to bylo?
Harpyje je největší dravý pták. Účastnil jsem se jejího 
kroužkování, které se musí dělat velmi opatrně a rychle, 
protože harpyje hnízdí vysoko ve stromech, a na vetřel-
ce útočí. Takže se musíte po laně rychle dostat k mlá-
ďatům v době, kdy víte, že dospělá harpyje bude pryč. 
Nám se nic nestalo, ale na jednoho z našich známých 
samice zaútočila a zasekla se do něho drápy. Takže mu-
sel rychle slaňovat dolů a skončil v nemocnici. 

A co setkání s anakondou?
Těch bylo opravdu hodně. Někdy jsem si říkal, že kam 
šlápnu, tam je anakonda. My jsme je měřili a nikdy jsme 
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nenašli delší než pět metrů čtyřicet cen-
timetrů. Mluvil jsem i s jedním z největ-
ších odborníků na tyto hady a většího ani 
on neviděl. Možná se ještě někde najdou, 
ovšem legendám o anakondách dlou-
hých třeba osm metrů opravdu nevěřím.

Na cestách jste se taky potkával 
s původním obyvatelstvem. Jací jsou 
amazonští indiáni?
Indiáni mě na cestách vždy doprová-
zejí a také mi zprostředkovávají setkání 
s přírodně žijícími kmeny. Někdy je to  
s nimi těžké, protože žijí v zajetí spousty 
tabu, všude vidí duchy a bojí se chodit 
do míst, která neznají. Ale bez nich by to 
v Amazonii nešlo, jsou v tom prostředí 
mnohem silnější než my. Někdy se říká, 
že se objevil ještě nekontaktovaný kmen, 
ale to je podle mě nesmysl. Jsou kmeny, 
které žijí izolovaně, ale určitě už s námi 
měly všechny nějaký kontakt.   

V Amazonii jste byl opravdu mnoho-
krát, ale v poslední době už své pobyty 
tam omezujete. Co vás k tomu vede? 
Já je omezuji ani ne tak proto, že by mě 
to nebavilo nebo bych neměl síly, ale já 
strašně těžko nesu tu zkázu přírody, kte-
rou tam vidím, a jsem z toho znechuce-
ný. Některá místa, kam jsme jezdili desít-
ky let, jsou zničená a hledat nová místa je 
práce na několik let a já už na to nemám 
energii.

Takže myslíte, že lidstvo prohrává boj 
o ochranu přírody?
Ochrana přírody je zásadně důležitá, ne-
smíme to vzdávat. Já jsem častým účast-
níkem environmentálních aktivit, podpo-
ruji je svou prací a občas i finančně. Ale 
pokud se ptáte na osud divoké přírody,  
je jedno, jestli je v Jižní Americe, Evropě 
nebo na Sibiři, tak naše děti a my jsme 
poslední generace, které mají šanci vidět 
monumentálnost přírody.
Rozhovor a část besedy sepsal Miroslav Pechura

setkání s anakondou 
bylo opravdu hodně. 
Někdy jsem si říkal, 
že kam šlápnu, tam 

je anakonda.

Jan Dungel na besedě v Kyjově, foto: (red)

Jan Dungel s manželkou v džungli

Jeden z vystavených obrazů, foto: (red)
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Vážení přátelé nemocnice,
s velkou radostí sleduji, že 
změny, které jsme v naší 
nemocnici zavedli, začínají 
přinášet pozitivní výsled-
ky. Aktuálně vykazujeme 
velmi dobré ekonomické 
výsledky, čímž se řadíme na 
první místo mezi krajskými 
nemocnicemi. Tento úspěch je 
výsledkem nasazení všech našich 
zaměstnanců, kteří denně pečují o pacienty a ne-
mocnici jako významný nadregionální celek.
Přes celostátní nedostatek zdravotnického perso-
nálu se nám daří oslovovat nové lékaře, což po-
važujeme za významný úspěch. V současné době 
jednáme s několika novými kolegy, kteří se brzy 
stanou součástí našeho týmu. Jako vedení nemoc-
nice velmi oceňujeme, že Rada Jihomoravského 
kraje schválila vznik nové vyšší odborné školy se 
zaměřením na zdravotnictví v  Kyjově. Ještě více 
prohloubíme spolupráci se střední zdravotnickou 
školou v Kyjově, která je již teď na vynikající úrovni.  
Tento projekt poskytne regionu důležitou kapacitu 
pro vzdělávání sester a tím přispěje k dlouhodobé-
mu posílení zdravotní péče.
Jako lékař, který začínal svou kariéru na centrálním 
příjmu, dobře vím, jak náročná a obětavá práce  
v akutní péči může být. Bohužel stále čelíme pro-
blémům, jako je zbytečné nadužívání urgentního 
příjmu pacienty s potížemi, které by mohly být vy-
řešeny v ordinacích praktických lékařů. To zbyteč-
ně zatěžuje náš systém a prodlužuje čekací doby. 
V  poslední době se také musíme vypořádávat  
s nárůstem agresivních pacientů, kteří navíc bývají 
také pod vlivem alkoholu nebo drog. Tyto inciden-
ty ohrožují nejen bezpečnost našeho personálu, 
ale i jeho psychické zdraví. Intenzivně pracujeme 
na tom, abychom naše zaměstnance podpořili  
a zajistili jim co nejlepší a bezpečné pracovní pod-
mínky.
Závěrem bych vám všem rád popřál krásný a pří-
jemný podzim plný zdraví, pohody a radostných 
okamžiků. Děkujeme celé regionální veřejnosti za 
neustálou podporu a důvěru, kterou nám prokazu-
je. Zvláštní poděkování patří našim zaměstnancům 
za jejich oddanou práci, nasazení a profesionalitu, 
díky kterým naše nemocnice může poskytovat pr-
votřídní zdravotní péči.  
S úctou MUDr. Jiří Vyhnal, ředitel Nemocnice Kyjov

70 let ortopedie
Nejmodernější zařízení svého druhu v  regionu. I tak se dá 
označit ortopedické pracoviště kyjovské nemocnice. Od své-
ho založení v roce 1954 se oddělení postupně vypracovalo 
především díky zde působícím osobnostem. Dlouholetým 
symbolem oddělení byl primář MUDr. Jan Bíla, který zde pů-
sobil bezmála 45 let, z toho přes tři desetiletí jako primář. 
Pod jeho vedením tým odoperoval až 1300 zákroků ročně, 
včetně 400 endoprotéz.
Mezi průkopnické výkony v minulosti patří první náhrada ky-
čelního kloubu v roce 1978 a kolenního kloubu o šestnáct let 
později. Zásadní modernizace oddělení přinesly nové pro-
story a špičkové přístrojové vybavení, včetně pokročilých 
operačních technik, které výrazně zkracují dobu rekonvales-
cence. Současný primář MUDr. Peter Chovanec, FEBOT, se 
zaměřuje na další rozvoj oddělení a zavádění nových postu-
pů v oblasti endoprotetiky, kloubní traumatologie, artrosko-
pické operativy a dalších ortopedických operací pohybové-
ho systému.
Součástí setkání k výročí byla i vernisáž výstavy obrazů jiho-
moravského výtvarníka Františka Hubatky, která bude k vi-
dění po celý rok u ortopedického oddělení. Obrazy je možné 
také zakoupit.

Nemocnice Kyjov obdržela dar 
150 tisíc korun od Šroubárny Kyjov
Nemocnice Kyjov převzala dar ve výši 150 tisíc korun od 
společnosti Šroubárna Kyjov, spol. s r.o. Dar byl oficiálně 
předán za účasti ředitele nemocnice MUDr. Jiřího Vyhnala 
a zástupců Šroubárny, Ing. Marka Světlíka a Ing. Januše 
Pindura. Částka bude využita na nákup sanitního vozidla 
a modernizaci několika oddělení, včetně kožního, hema-
tologického a odběrového místa pro dárce krve. „Každá 
podpora je pro nás velmi cenná,“ uvedl Vyhnal. Šroubár-
na Kyjov podporuje místní sociální a zdravotní organizace 
dlouhodobě, stejně jako významné kulturní akce.
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Ošetřovatelská péče ve Veselí nad Moravou: 
kvalitní léčba a podpora návratu k soběstačnosti
Součástí zdravotnického zařízení ve 
Veselí nad Moravou, které je pracovi-
štěm Nemocnice Kyjov, je také ošet-
řovatelské oddělení. Nabízí především 
kvalitní léčebnou a ošetřovatelskou 
podporu. Je určena pacientům, kteří 
po akutním onemocnění nebo při pro-
gresi chronického stavu potřebují dal-
ší pomoc, již nelze zajistit v domácím 
prostředí.
Komplexní přístup k pacientům
Oddělení se zaměřuje na pacienty, 
jejichž zdravotní stav neumožňuje 
ukončení hospitalizace a vyžaduje in-
tenzivní a soustavnou péči. Týká se to 
nejen pacientů po akutních onemoc-
něních, ale také těch, u nichž se zhor-
šilo chronické onemocnění a je nut-
ná dlouhodobá zdravotní podpora. 
Kromě toho oddělení přijímá i klienty 
z  domácího prostředí, kteří potřebu-
jí ošetřovatelskou péči déle než čtyři 
hodiny denně. Pro ně jsou k dispozici 
nadstandardní pokoje s komfortním 
zázemím.
Rehabilitační programy a návrat  
k soběstačnosti
Hlavním cílem zdravotnického týmu 
ve Veselí nad Moravou je zlepšení fy-
zického i duševního zdraví pacientů  
a podpora jejich návratu k soběstač-
nosti. Klíčovou roli zde hraje rehabilita-
ce, kterou zajišťují dvě proškolené ses-
try. Každý všední den s pacienty cvičí 
a pracují na zlepšení jejich schopností, 
včetně nácviku sezení, chůze s vyso-
kým či nízkým chodítkem a zvládání 

běžných sebeobslužných činností.
Moderní vybavení a podpůrné služby
„Hospitalizace na našem oddělení trvá 
obvykle jeden až dva měsíce. Sestry 
intenzivně pracují s pacienty každý 
všední den; učí je posazovat se, použí-
vat různé typy chodítek a zvládat kaž-
dodenní sebeobsluhu. Důraz klademe 
také na výživovou podporu – připra-
vujeme různé kaše, krupice a pudinky 
s přidáním ovoce a bílkovinových pří-
pravků. Spolu s nutriční terapeutkou 
sestavujeme individuální jídelníčky, 
aby strava byla pestrá a chutná. Navíc 
pravidelně využíváme služeb speci-
alistky na hojení ran a nemocničního 
kaplana. Pacienti rovněž velmi oce-
ňují pravidelnou canisterapii, při které 
mohou pohladit a nakrmit terapeutic-
ké pejsky,“ vysvětluje Hana Cenková, 
vrchní sestra oddělení ošetřovatelské 
péče (OOP) ve Veselí nad Moravou. 
Dodává, že budova oddělení nedávno 
prošla rekonstrukcí – byla vyměněna 
okna, pracoviště získalo novou fasádu 
a většina pokojů je nyní klimatizována.
Spolupráce s rodinou a komunitou
Návštěvy na OOP ve Veselí nad Mora-
vou jsou možné každý den odpoledne 
a v každý všední den  jsou poskyto-
vány informace rodinám pacientů. 
Spolupráce s rodinou je klíčová pro 
personál, rodiny i pacienty samotné. 
Komunikace probíhá často denně,  
a i po propuštění z hospitalizace se 
rodiny na zdravotníky obracejí s žá-
dostmi o radu.

„Při propuštění pacienta s vývody, 
jako je tracheostomie či PEG (per-
kutánní endoskopická gastrostomie), 
učíme rodinu, jak o pacienta správ-
ně pečovat. Spolupracujeme také  
s terénními sociálními službami, aby 
péče mohla pokračovat v domácím 
prostředí. Pro rodiny je důležité vědět, 
že jejich blízcí jsou v dobrých rukou,“ 
dodává Cenková.
Kapacita a sociální lůžka
Oddělení má kapacitu 37 lůžek, z toho 
dvě jsou sociální lůžka určená pro 
pacienty, kteří již nepotřebují akutní 
zdravotní péči, ale nejsou schopni se  
o sebe postarat bez pomoci jiné osoby. 
Tito pacienti nemohou být propuštěni 
ze zdravotnického zařízení a využívají 
proto tuto službu, která je dotována 
z městských rozpočtů Kyjova a Veselí 
nad Moravou.
Zdravotníci na oddělení se musí potý-
kat s rostoucím problémem nedostat-
ku podporujících zařízení pro seniory 
a osoby s demencí, což ztěžuje péči 
o tyto pacienty po propuštění z hos-
pitalizace.
Nemocnice Kyjov ráda přivítá nové 
kolegy na různé pozice, a to jak ve 
zdravotnické, tak v nezdravotnické 
oblasti. Hledáme pečující a empatické 
profesionály, kteří se rádi připojí k na-
šemu týmu a pomohou nám poskyto-
vat našim pacientům tu nejlepší mož-
nou péči. Pokud máte zájem stát se 
součástí našeho týmu, neváhejte nás 
kontaktovat.
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30 založení
let od Hledáte práci? Pojďte pracovat k nám!

Více na www.metallkyjov.cz/kariera

Dodávka a montáž 
fotovoltaických elektráren 
a tepelných čerpadel

Instalace 

pro rodinné 

a bytové domy, 

firmy a obce.

Provádíme 

jak záruční 

tak pozáruční 

servis.

Dodání 
na klíč

při odběru od 2 tun do 30 km
z prodejních skladů

DOPRAVA ZDARMA
AKCE

OBJEDNÁVEJTE

PŘÍMO U VÝROBCE!

1 paleta = 1 tuna jen 7900 Kč

DŘEVĚNÉ 
EKOBRIKETY
VHODNÉ DO VŠECH TYPŮ KAMEN,
KRBŮ A KOTLŮ NA TUHÁ PALIVA

DŘEVĚNÉ BRIKETY
PRÉMIOVÉ KVALITY
ZA VÝHODNOU
CENU!

EKOBRIKETY s.r.o., Kelčany 60  www.ekobrikety.cz

Volejte 606 482 562

Marek Grufík - HYPOTEČNÍ EXPERT

OC Skleňák budova B, Jungmannova 907/38, Kyjov

Vyřizuji hypotéky s TOP podmínkami

www.grufikapartneri.cz

V i d e a



STR. 15PLACENÁ INZERCE

KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ

KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJOVSKÉ NOVINY  KYJO

K
Y

JO
V

S
K

É
 N

O
V

IN
Y

  K
Y

JO
V

S
K

ÉK
Y

JO
V

S
K

É
 N

O
V

IN
Y

  
K

Y
JO

V
S

K
É

 

Soňa Oravcová Balíčková
tel.: 722 916 146 | sbalickova@televizetvs.cz

Inzerci v Kyjovských novinách vám zajistí:

Akce platí do konce roku 2024.

HOMEOPATIE
KYJOV
VĚRA HANÁKOVÁ, LL.M. & MBA, SKH
HOMEOPATICKÁ PORADNA
JUNGMANNOVA 214/31

https://hanaks-homeopathy-help.cz/
tel.: 722 714 001 HODONÍN, Masarykovo náměstí 6

prodejna ElektrokolaCZ, Radim Čevela, tel.: 723 315 779
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ŠKOLSTVÍ / SOCIÁLNÍ OBLAST

Sto čtyřicet let železnice v Kyjově
V dobách, kdy se v královském městě Kyjově plánovala trasa želez-
né dráhy, byl starostou právník Emanuel Valenta a z Vídně na vše 
dohlížel císař František Josef I. Zásadním datem pro železniční spo-
jení Kyjova se Severní dráhou císaře Ferdinanda, jejíž německý ná-
zev zněl Kaiser Ferdinand Nord Bahn, ve zkratce KFNB, byla neděle  
13. srpna 1882. Tehdy byla baronu Oscaru Lazzarinimu udělena kon-
cese na stavbu i provoz místní dráhy z dnešního Moravského Písku 
přes Bzenec do našeho města. Stavba začala přesně o rok později  
a provoz na ní byl zahájen 20. července 1884. Jejím vlastníkem se 
však brzy stala společnost StEG (k. k. privilegierte österreichische 
Staatseisenbahn-Gesellschaft), neboť zapadala do konceptu zamýš-
lené a postupně budované transverzální dráhy. Existence této lokál-
ky nakonec ovlivnila trasování dálkové železnice právě tudy. Za další 
tři roky byla trať prodloužena ke Kunovicím a k Brnu, už jako součást 
tzv. Českomoravské transverzální dráhy, na jejímž úseku z Brna-dol-
ního nádraží do Veselí nad Moravou a současně i na odbočce do 
Sudoměřic byl provoz slavnostně zahájen 10. října 1887, kdy přijel do 
Kyjova první vlak z Brna. 
Nejstarší osídlená část našeho města je dokládána v místech někdej-
šího Trávnického mlýna, dnes areálu technických služeb. Původní pro-
vizorní kyjovské nádraží se nacházelo u dnešní ulice Na Trávníkách, 
jejíž pojmenování odkazuje na polohu a název tohoto průmyslového 
zařízení. Po zprovoznění „Vlárské dráhy“ bylo nádraží vybudováno  
v místech, kde jej známe dodnes. Místní dráha do Mutěnic měla svoji 
vlastní staniční budovu a zázemí od zahájení provozu v roce 1900 až 
do roku 1923, kdy došlo k přestavbě kolejiště. Další zásadní změny 
nastaly při dokončení stavby druhé traťové koleje a rozsáhlé přeložky 
mezi Vlkošem a Kyjovem, dokončené na podzim 1941. 
Vlakem byla 29. října 1918 do Kyjova přivezena zpráva o vzniku sa-
mostatné Československé republiky, 27. června 1924 přijel do našeho 
města slavnostně dráhou prezident T. G. Masaryk a 19. června 1936 
jeho nástupce Dr. Edvard Beneš. 
Zásadní roli měla železnice v období obou světových válečných kon-
fliktů, kdy z našeho nádraží odjížděli do války mladí i starší muži  
z celého okolí a na jejím konci byli tito netrpělivě a často marně oče-
káváni svými blízkými.
16. dubna 1945 zničila ustupující německá vojska nákladovou část 
nádraží, stavby správy údržby trati a vyhodila do vzduchu mosty  
v okolí Kyjova, čímž odřízla místní stanici od okolního světa. Ov-
šem již 12. května byl provoz obnoven a byly zavedeny osobní vlaky 
z Brna, Mutěnic a Koryčan.
18. července 1937 se uskutečnily první velké oslavy „Vlárské dráhy“ 
u příležitosti 50 let jejího provozu. Mimo historického vlaku byl na 
jubilující trať vypraven i tehdy nový motorový vůz zajišťující vozbu 
prestižního rychlíku Slovenská strela.
Význam Kyjova ve světě železnice utvrdilo budování vleček místních 
průmyslových podniků – do skláren, mlýnů, šroubáren a cihelny. Díky 
tomu zde byl velký obrat nákladních vozů a  stanice byla cílem či 
výchozím bodem některých nákladních vlaků. Nejen v této oblasti je 
však zaznamenán úpadek. Pro malé využití lokálky do Mutěnic tam 
právě před dvaceti lety, 10. prosince 2004, naposledy vyjely osobní 
vlaky, roku 2009 byla zrušena a od května 2012 je na jejím tělese 
provozována jinak velmi populární cyklostezka „Mutěnka“. 
Aktuální výročí bylo připomenuto zvláštními jízdami mezi Kyjovem  
a Bzencem v sobotu 25. května 2024 v hlavní roli s parní lokomo-
tivou EP 1000 z roku 1956, výrobce ČKD Praha, která je v součas-
nosti deponována v remíze bývalé kyjovské strojové stanice. Po celý 
letošní i   příští rok bude této významné události věnována v naší 
Železniční expozici Stavědlo výstava dobových fotografií a taktéž 
výstava snímků renomovaného železničního fotografa a letošního 
jubilanta Ondřeje Řepky, který v okolí Kyjova koncem 60. let minu-
lého století citlivě zachytil období střídání parní a motorové trakce.

Milan Řihánek

Obě kyjovské staniční budovy na jedné pohlednici. Vlevo vidíme 
nádraží Vlárské dráhy a napravo budovu mutěnické místní dráhy.

Pozdrav z Kyjova z přelomu 19. a 20. století. 
Pisatel označil i místo, kde bydlí.

Kyjovské nádraží s rozestavěnou vodárnou, na pohlednici prošlé 
poštou v roce 1899.

Nádražní bufet paní Marie Cagašové v roce 1931. 
Všechny snímky jsou z archivu Pavla Kudláče
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Úterý 5. 11. v 19:00,  divadelní sál        
BOEING - BOEING 
ANEB TŘI LETUŠKY V PAŘÍŽI
Mít tři snoubenky ze tří zemí světa je 
někdy opravdu moc… Přijďte se poba-
vit u nejhranější francouzské komedie 
na světě (v Guinessově knize rekordů). 
Hrají: Mirek Šimůnek, Jirka Chvalovský, 
Lucie Linhartová/Dominika Býmová, 
Šárka Vaňková, Lucka Vojtová, Míša 
Dolinová/Miluška Bittnerová. (Straš-
nické divadlo).

TRADIČNÍ MARTINSKÝ HODY

Pátek 8. 11. ve 20:00, dům kultury
ROZMARÝNOVÁ BESEDA U CIMBÁLU
s Cimbálovou muzikou Jury Petrů.

Sobota 9. 11.
ve 14:00 - Průvod od „zámečku“ 
k radnici, pak pro stárky a věnec,
ve 20:00 - Taneční zábava s decho-
vou hudbou Žadovjáci a Cimbálovou 
muzikou Jury Petrů v domě kultury.
Neděle 10. 11.
v 10:30 - Hodová mše svatá, farní 
kostel Nanebevzetí Panny Marie,
ve 14:00 - Průvod z Nětčic od „Jan-
čů“, před radnicí „mlácení káčera“.
do 21:00 - po ukončení „mlácení 
káčera“ následuje taneční zába-
va s dechovou hudbou Žadovjáci 
v domě kultury.

Úterý 19. 11. v 19:00, divadelní sál
DUCHEM PROTI SVÉ VŮLI
Bylo úmrtí slavné herečky přirozené, 
nebo to byla vražda? A straší její duch 
opravdu, nebo jen nevěrnému manže-
lovi straší "ve věži"? Odpovědi se dozví-
te v nové, tentokrát duchařské detek-
tivní bláznivé komedii Fanny agentury 
- opět z pera Jakuba Zindulky. Obsaze-
ní: Ivana Jirešová, Jaromír Nosek, Dana 
Homolová, Jakub Zindulka.
 
Sobota 23. 11. ve 20:00,
Klub Nětčice Kyjov
KATEŘINSKÁ ZÁBAVA
K tanci a poslechu zahraje cimbálo-
vá muzika. Vystoupí jednotlivé složky 
Slováckého souboru Kyjov.

Středa 27. 11. v 19:00, divadelní sál
SCREAMERS - Ta umí to a ten zas tohle
Travesti divadelní show
Nová zábavná show legendární tra-
vesti-divadelní skupiny Screamers! 
Přesvědčte se sami, že není práce bez 
legrace a každá profese nabízí mnoho 
důvodů k dobré zábavě!

KINO PANORAMA

Rezervované vstupenky je nutné 
si vyzvednout  nejpozději 30 minut 
před začátkem promítání. Včas nevy-
zvednuté rezervace jsou automaticky 
zrušeny. Zrušené vstupenky mohou 
být prodány případným zájemcům  
o dané představení.
ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA

FILMOVÝ FESTIVAL KYJOGRAF
1. – 3. 11. 2024 
Více informací na www.kyjograf.cz. 
Vstupenky či akreditaci můžete za-
koupit online přes web festivalu www.
kyjograf.cz nebo v Informačním cent-
ru města Kyjova.
1. 11. v 17:30 - Výjimečný stav; ve 20:30 
- Rok vdovy; ve 23:59 - Svatba Jiřího 
Káry Remastered
2. 11. ve 13:00 - Ještě nejsem, kým chci 
být; v 15:00 - To nejlepší z  animace 
(pásmo); 17:00 -  Amerikánka; 22:00 - 
The Ecstasy of Saint Theresa + HRTL 
(koncert v kinosále)
3. 11. v 15:00 - Život k sežrání; v 17:00 - 
After Party; v 19:30 - Vlny.

Středa 6. 11. v 15:30
ŽIVOT K SEŽRÁNÍ
ČR/2024, loutkový, rodinný/režie: 
Kristina Dufková, 80 minut, přístupný. 
Raz dva, raz dva... zkouška mikrofonu. 
Dvanáctiletý Ben nadevše miluje ne-
jen muziku, ale i jídlo a vaření. A je to 
na něm taky znát. Když se ale jednoho 
dne zabouchne do spolužačky Klárky, 
rozhodne se s kily navíc zatočit. 

Středa 6. 11. v 19:00
KONKLÁVE
USA/2024, thriller, drama/režie: Ed-
ward Berger, 120 minut, titulky, ne-
vhodné do 12 let. Děj snímku se ode-
hrává ve Vatikánu, kde  se má právě 
odehrát jedna z nejtajnějších a nej-
starších událostí na světě – volba no-
vého papeže. Tou je pověřen kardinál 
Lawrence, který se však ocitá v centru 
spiknutí, které může otřást samotný-
mi základy církve. 

Čtvrtek 7. 11. v 17:00,  neděle 17. 11.
ve 20:00, sobota 23. 11. ve 20:00
VLNY
ČR/2024, thriller, drama/režie: Jiří 
Mádl, 131 minut, nevhodné do 12 let. 
Jiří Mádl ve svém nejambicióznějším 
filmu odtajňuje skutečné dobové udá-
losti v uhrančivém špionážním thrille-
ru o důležitosti rodiny, o boji za svo-
bodu a o jedné nahrávce, která může 
změnit běh dějin.   

Čtvrtek 7. 11. ve 20:00, sobota 30. 11. 
v 17:30
ROK VDOVY
ČR/SR/2024, drama/režie: Veronika 
Lišková, 109 minut, nevhodné do 12 let. 
Tlumočnice Petra (Pavla Beretová) se 
vlivem tragické události musí smířit s 
tím, že se z ní ve čtyřiceti letech stala 
vdova. Brzy zjistí, že zármutek není je-
dinou výzvou, které musí čelit. 

Pátek 8. 11. v 17:30
HRANICE PŘEŽITÍ
USA/2024, horor, thriller, sci-fi/režie: 
George Nolfi, 91 minut, nevhodné do 
12 let, titulky. Producenti Tichého mís-
ta a Očisty přinášejí postapokalyptic-
ký příběh odehrávající se ve Skalistých 
horách, kde se svobodný otec a dvě 
ženy vydávají z bezpečí svých domo-
vů, aby získali lék pro nemocné dítě. 

Čtvrtek 8. 11. ve 20:00/tit, sobota
30. 11. ve 20:00/dab
VENOM: POSLEDNÍ TANEC
USA/2024, akční, dobrodružný, sci-fi/
režie: Kelly Marcel, 105 minut, nevhod-
né do 12 let, dabing. Ve filmu Venom: 
Poslední tanec, což je závěrečný díl fil-
mové trilogie, se opět vrací Tom Har-
dy v roli Venoma, jednoho z nejlepších 
a nejkomplexnějších hrdinů comicso-
vého světa společnosti Marvel. 

Sobota 9. 11. v 17:30, sobota 16. 11.
ve 20:00, sobota 21. 11. v 17:30
RED ONE
USA/2024, akční, komedie, fantasy/
režie: Jake Kasdan, 123 minut, ne-
vhodné do 12 let, titulky. Poté, co je 
Santa Claus (krycí jméno: RED ONE) 
unesen, musí se šéf ochranky sever-
ního pólu (Dwayne Johnson) spojit  
s nejznámějším lovcem odměn na 
světě (Chris Evans).

Sobota 9. 11. ve 20:00, pátek 15. 11.
ve 20:00, neděle 24. 11. ve 20:00
POKLAD
ČR/2024, dobrodružný, komedie/re-
žie: Rudolf Havlík, 100 minut, přístup-
ný. Film vypráví příběh nejen o hledání 
legendárního a dávno ztraceného zla-
tého pokladu, ale také o lásce a spo-
lečné cestě, kterou oba hlavní hrdino-
vé již zdánlivě ztratili.

Neděle 10. 11. v 15:00
MOJE KOUZELNÁ RODINKA
Austrálie/Irsko/2024, animovaný, 
dobrodružný, komedie/režie: Mark 
Gravas, 91 minut, přístupný, české 
znění. Betty Flood je obyčejná holka, 
která žije se svou kouzelnickou rodi-
nou ve světě lidí. Jako jediná z nich 
však nemá žádnou magickou moc. 
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Neděle 10. 11. v  17:30, čtvrtek 14. 11. 
v  17:30, neděle 17. 11. v  15:00, sobota 
23. 11. v 17:30
PYŠNÁ PRINCEZNA
ČR/2024, animovaný, pohádka, rodin-
ný, režie: Radek Beran, David Lisý, 85 
minut. Animovaný film vypráví příběh 
krále Miroslava, který se zamiluje do 
obrazu krásné, ale pyšné princezny 
Krasomily. 

Neděle 10. 11. ve 20:00
ANORA
USA/2024, komedie/režie: Sean Ba-
ker, 139 minut, nevhodné do 15 let, 
titulky. Proč by sexuální pracovnice 
nemohla toužit po opravdové lásce? 
Anora (Mikey Madison) je ještě tak 
naivní, že takový sen má. 

BIOSENIOR
Středa 13. 11. v 16:00
NÁMI TO KONČÍ
USA/2024, romantický, drama/režie: 
Justin Baldoni, 123 minut, nevhodné 
do 12 let, titulky. Film  je vůbec první 
celovečerní adaptací románu Colleen 
Hoover. Vypráví pozoruhodný příběh 
Lily Bloomové (Blake Lively), ženy, 
které se podaří vypořádat s traumaty 
z dětství, aby začala nový život v Bos-
tonu a pokusila se splnit si celoživotní 
podnikatelský sen. 

Středa 13. 11. v 19:00
TAJEMSTVÍ SMRTI
ČR/2024, dokument/režie: Viliam Pol-
tikovič, 95 minut, nevhodné do 12 let. 
Celovečerní dokumentární film se vy-
dává na dobrodružnou cestu k otáz-
kám kolem smrti a strachu spojeného 
s ní. Prostřednictvím hereckého prů-
vodce Jaroslava Duška prozkoumává, 
jak pomocí strachu ze smrti můžeme 
využívat a ovládat chování lidí. 

Čtvrtek 14. 11. ve 20:00/tit, sobota 16. 
11. v  16:30/dab, pátek 22. 11. v  16:30/
dab, pátek 29. 11. ve 20:00h/dab
GLADIÁTOR II
USA/2024, historický, akční/režie: Ri-
dley Scott, 150 minut, nevhodné do 
15 let. Legendární režisér Ridley Sco-
tt přivede druhého Gladiátora do kin 
skoro 25 let po přelomovém filmu  
s Russellem Crowem. 

Pátek 15. 11. v 17:30, čtvrtek 21. 11.
ve 20:00
VÝJIMEČNÝ STAV
ČR/2024, komedie/režie: Jan Hřebejk, 
111 minut, nevhodné do 12 let. Musíš za 
svou pravdou stát, hlásá ústřední me-
lodie nové české komedie, kterou po 
sedmileté pauze natočil režisér Jan 
Hřebejk. 

Neděle 17. 11. v 17:30
200% VLK
Austrálie/2024, animovaný/režie: 
Alexs Stadermann, 98 minut, české 
znění. Hrdinný pudl Freddy Lupin má 
vše, co potřebuje k tomu, aby vedl 
svou vlkodlačí smečku. Kromě respek-
tu. Když ho jedno nepovedené přání 
promění ve vlkodlaka a na Zemi usadí 
zlomyslného měsíčního sprita, musí 
Freddy obnovit vesmírný řád dřív, než 
se Země a Měsíc srazí!

Středa 20. 11. v 19:00
ARCHITEKTURA ČSSR 58-89
ČR/2024, dokument/režie: Jan Za-
jíček, 126 minut, přístupný. Jan Zají-
ček  natočil podle námětu  Vladimira 
518  unikátní celovečerní výpravu do 
předrevoluční architektonické scény. 

Pátek 22. 11. ve 20:00
HERETIC
USA/2024, horor/režie: Scott Beck, 
Bryan Woods, 110 minut, nevhodné do 
15 let, titulky. Dvě mormonské misio-
nářky se zapletou do smrtící hry na 
kočku a myš poté, co vyjde najevo, že 
člověk, kterého se snažily obrátit na 
svou víru, je ve skutečnosti nebezpeč-
ný maniak.

Neděle 24. 11. v 15:00
LOONEY TUNES: 
ŽVÝKAČKOVÁ POHROMA
USA/2024, animovaný, rodinný/režie: 
Peter Browngardt, 91 minut, přístup-
ný, české znění. Kačer Daffy a prasát-
ko Porky se podívají na plátna českých 
kin s  úplně novým filmem! Připravte 
se  na pořádnou dávku zábavy, bláz-
nivých dobrodružství a smíchu od za-
čátku až do konce!

Neděle 24. 11. v 17:30,
pátek 29. 11. v 17:30
ČARODĚJ KAJTEK
ČR/Polsko/SR/2024, rodinný, dobro-
družný, mysteriózní/režie: Magdalena 
Łazarkiewicz, 103 minut, dabing. Kdo 
z holek a kluků si někdy nepřál mít 
kouzelnou moc? Jenže dvanáctileté-
mu Kajtekovi jeho superschopnosti 
nepřináší jen popularitu u spolužáků, 
ale taky spoustu problémů. 

BIOSENIOR
Středa 27. 11. v 16:00
SVĚTÝLKA
ČR/2024, drama/režie: Beata Par-
kanová, 74 minut, přístupný. Světýl-
ka  jsou přesně a citlivě poskládanou 
mozaikou rozhodujícího dne v životě 
dítěte, který boří dětské jistoty a říká – 
jsi člověk ohrožený samotou.

Středa 27. 11. v 19:00
ŽENA Z…
Polsko/Švédsko/2024, drama/režie: 
Małgorzata Szumowska, Michał En-
glert, 132 minut, nevhodné do 15 let, 
titulky. Příběh se odehrává v době 
polského přechodu od komunismu ke 
kapitalismu a zachycuje 45 let života 
Aniely Wesołé, která více než polo-
vinu svého dospělého života prožila  
v provinčním polském městě jako muž.  

Čtvrtek 28. 11. v 17:30
ODVÁŽNÁ VAIANA 2
USA/2024, animovaný, rodinný, re-
žie: Dave G. Derrick Jr., 95 minut, 
české znění. Vaiana, která zcela neo-
čekávané obdrží žádost o pomoc od 
svých odvážných předků, se společně 
s Mauim a zcela novou posádkou vy-
dává na pouť po mořských dálavách 
Oceánie.

Čtvrtek 28. 11. ve 20:00
VLASTNĚ TĚ MÁM RÁDA, TATI
USA/2024, komedie, drama/režie 
Hallie Meyers-Shyer, 111 minut, nevhod-
né do 12 let, dabing. Život stárnoucího 
Andyho Goodriche se obrátí vzhůru 
nohama, když se jeho mladší žena Na-
omi rozhodne nastoupit na odvykací 
léčbu a opustit ho. Ze dne na den zů-
stává sám s devítiletými dvojčaty. 

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Čtvrtek 7. 11. od 17:00, studovna-čítárna 
JAK PŘEŽÍT INFORMAČNÍ VÁLKU
Přednáška doc. Mgr. Marie Koldin-
ské, Ph.D. Dezinformace, manipulace  
a fake news v současném světě. 

Úterý 12. 11.  od 17:00, studovna-čítárna
LÉKAŘSKÁ PŘEDNÁŠKA 
S MUDR. MARTINOU KUBEKOVOU,
lékařkou Foniatrické ambulance při Ne-
mocnici Kyjov. Zaměřeno na sluchadla,  
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potíže sluchu a novinky z této oblasti.

Čtvrtek 14. 11. od 17:00, studovna-čítárna
BESEDA SE SPISOVATELKOU 
PETROU DVOŘÁKOVOU 
A NAKLADATELEM MIROSLAVEM 
ŚMIGIELSKIM, 
který její knihy překládá a vydává 
v polštině.

Sobota 16. 11. od 15:00, studovna-čítárna 
VÝBĚR Z BOBULÍ: INSPIRATIVNÍ 
ODPOLEDNE S ŘEČNÍKY 
VE STYLU TEDX
Hosté: Martin Harich, Jiří Hlásenský, 
Marek Čmelík a Martina Loutná. 

18. – 22. 11. probíhá TÝDEN PRO 
DIGITÁLNÍ ČESKO.
V rámci této akce proběhne kurz DI-
GITÁLNÍ ODYSEA ANEB JAK NA 
CHYTRÝ TELEFON A TABLET. 

Středa 20. 11. od 17:00, studovna-čítárna
POZNEJTE S NÁMI PORTÁL OBČANA
Určeno začátečníkům, kteří službu 
Portál občana neznají. Akce je zdar-
ma, v případě zájmu se zaregistrujte 
e-mailem na propagace@knihovna-
-kyjov.cz. Registrace není závazná, 
slouží pouze jako přehled o obsaze-
nosti.

Pondělí 25. 11. od 17:00,
studovna-čítárna
LISTOVÁNÍ: GOTTLAND-MARIUSZ 
SZCZYGIEL

Středa 27. 11. od 10:00, přednáškový sál 
MAZANÁ SVAČINKA: OCHUTNÁVKA 
DOMÁCÍCH POMAZÁNEK 
Akce proběhne v rámci Senior Pointu, 
který funguje v knihovně. 

RADNIČNÍ GALERIE

OBRAZY A SEM TAM SKLENĚNÝ 
OBJEKT
Výstava sochaře a malíře Oldřicha 
Štěpánka, který se zabývá jak pra-
cí s  kovem, tak i prací se dřevem  
a sklem. Jeho tvorbou je také malba 
obrazů, čímž dosvědčuje, že téma je 
stejně nevyčerpatelné jako fantazie 
autora. Vernisáž se uskuteční 7. 11. 
2024 v 17:00. Hudebním doprovodem 
bude duo Černý Lovec. Výstava potr-
vá do 1. 12. 2024.

JAZZKLUB KYJOV

Pátek 22. 11. 19:00, Klub Nětčice
SOUNDCHECK
Srdečně vás zveme na speciální udá-
lost, kde představíme novou aparatu-
ru pořízenou díky dotaci z evropských 

fondů, která nám umožní posunout 
naše hudební akce na novou úroveň. 
Velké poděkování patří také KSVP za 
jejich podporu! Čeká vás poslechová 
část, koncert a afterparty s úžasnými 
kapelami: Santa Closet (starý dobrý bi-
gbít), Ragdoll (mladá bigbítová krev), 
The Survivors (špičkoví čeští jazzmani, 
tentokrát v rytmu ska a reggae). Přijď-
te si s námi užít večer plný skvělé hud-
by a oslavit nový zvukový zážitek! Na 
akci spolupracuje MKS Kyjov.

VLASTIVĚDNÉ MUZEUM

Sobota 23. 11. ve 13:00
MUZEJNÍ BLEŠÍ TRH
Srdečně zveme návštěvníky na tradič-
ní BLEŠÍ TRH. Prodejcům doporučuje-
me se zaregistrovat předem na webo-
vých stránkách www.masaryk.info. 
Sobota 30. 11. 10:00 – 16:00
ADVENT V MUZEU
Dovolujeme si vás pozvat na advent-
ní tvořivou dílnu – výroba adventních 
věnců, svícnů, výzdoby a pečení per-
níčků.

OPONA, z. s.

29. 11. v 19:30, Kyjovský pivovar
TŘI BANÁNOVÉ KRABICE 
ANEB ZLEHKA O TĚŽKÉM
Kam čert nemůže, tam strčí… krabici 
od banánů…!? DIVADLO PRKNO z Ve-
verské Bítýšky uvádí komedii o žen-
ském přátelství a novém začátku. Kdo 
z našich věrných diváků pamatuje na-
sazení hereček ve „Vůni třešňového 
dýmu“, jistě si nenechá ujít tuto jejich 
novou hru. 

EDUCANTE

Pátek 1. 11.  14:00 - 16:00, prostory 
Educante v budově městské knihovny 
PRAVIDELNÉ SETKÁNÍ SE SEBE-
OBHÁJCI (dospělí s mentálním po-
stižením, skupina je otevřená novým 
zájemcům).

Středa 13. 11. 15:00 – 16:30, prostory 
Educante v budově městské knihovny
SETKÁNÍ PEČUJÍCÍCH  - pravidelné 
setkání s povídáním o bazální stimu-
laci a ukázkou. 

Pátek 15. 11. 15:00 – 18:00, přednáško-
vý sál městské knihovny
Sebeobhájci Pavla Látala  organizu-
jí ZÁBAVNÉ ODPOLEDNE s tancem  
a hudbou pro dospělé s mentálním 
postižením (a jejich doprovod). Soutě-
že, přehlídka masek, tombola, občers-
tvení. 

22. 11. od 17:00 do 19:00, městská 
knihovna Kyjov
SPOLU? ANEB INTERNET 
JAKO DROGA
Přednáška. Jak s dětmi nebýt ukryti 
každý za svou obrazovkou? Jak vyva-
žovat čas trávený on-line a v reálném 
světě? Jak korigovat sám sebe a děti 
na internetu? A spoustu další otázek 
zodpoví lektorka Kateřina Kunická. 
Rezervace míst na info@educante.cz.

Pátek 29. 11. 14:00 – 16:00, prostory 
Educante v budově městské knihovny 
PRAVIDELNÉ SETKÁNÍ 
SE SEBEOBHÁJCI (dospělí s mentál-
ním postižením, skupina je otevřená 
novým zájemcům).

EXPOZICE STAVĚDLO

Neděle 10. 11. 10:00 – 17:00 
140 LET ŽELEZNICE V KYJOVĚ 
Před 140 lety přijel do Kyjova první 
vlak. Připomínka této významné udá-
losti, výstava fotografií Ondřeje Ře-
pky z 60. let minulého století z celého 
Československa a naše modelové ko-
lejiště H0 v expozici Stavědlo na ulici 
Komenského u železničního přejezdu.

KLUB BÁRKA

Posláním Klubu Bárka je pomáhat dě-
tem a mládeži od 7 do 26 let z Kyjova 
a blízkého okolí. Poskytovat jim bez-
pečné zázemí, informace, odbornou 
pomoc a  podporu při řešení problé-
mů v dospívání. Služba je poskyto-
vána zdarma, včetně tvořivých dílen, 
bijáku i besed. Klub Bárka je vždy při-
praven poskytnout pomoc mladým 
lidem, kteří se topí ve svých problé-
mech nebo hledají útočiště v rozbou-
řených rodinných a sociálních vzta-
zích. Najdete nás za plátnem letního 
kina, na adrese Sv. Čecha 1429/4 b, 
tel.: 777 128 849, nebo e-mail: barka@
kyjov.charita.cz.

Program na listopad:
Téma měsíce: učení
7. 11. ve 13:00 - beseda a interaktivní 
hra finanční gramotnost
20. 11. ve 13:00 - tvoření z pryskyřice
27. 11. ve 13:00 - výroba adventního 
věnce

Otevírací doba klubu:  
po - pá 13:00 – 17:00
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INSPIRATIVNÍ ODPOLEDNE S ŘEČNÍKY
VÝBĚR Z BOBULÍ

16/11/2024 ~ 15:00
čítárna - městská knihovna kyjov

www.vyberzbobuli.skauting.cz

více informací: 

sobota

~ občerstvení zajištěno
~ víno od lokálních vinařů
~ prostor pro načerpání inspiracE
~ vstupné dobrovolné    

facebook.com/3bobule.skaut

~ Martin harich (zpěvák, finalista superstar)

~ jiří hlásenský (ochránce tygrů, chovatel šelem v zoo) 
~ Marek čmelík (pamětník událostí listopadu 1989 v Kyjově)

~ Martina loutná (specialistka v oblasti náhradní rodinné péče)

Pozvání přijali:

Inspirativní odpoledne ve stylu TEDx už v listopadu 

v kyjově! můžeš se těšit hned na čtyři zajímavé 

řečníky včetně hudebního vystoupení.

Akce se koná za finanční podpory města Kyjova Pořádá Cech kyjovských vinařů

tel. 518 398 765
kariera@candyplus.cz
www.candyplus.cz

Buďte součástí výroby cukrovinek pro celý svět!

Nabízíme příležitost pro spolehlivé a zručné pracovníky
− Směnového mistra výroby
− údržby
−

ROZŠIŘUJEME VÝROBNÍ 
KAPACITY V ROHATCI 
A HLEDÁME ŠIKOVNÉ 
KOLEGY A KOLEGYNĚ 
DO NAŠEHO TÝMU

Práce čistém potravinářském zajímavé
finanční ohodnocení

PŘIPOJTE SE K NÁM A DĚLEJTE SVĚT SLADŠÍ S NÁMI!

DÁLE NABÍZÍME: 
✓ NÁBOROVÝ
✓ týdnů dovolené
✓ Nadstandardní příplatky za směnnost
✓ Firemní , stravování
✓ Příděl
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KNIŽNÍ NOVINKY

Koupím hodinky Omega, 
Longines, Heuer, Prim, 

zlaté hodinky, 
pozůstalost 
po hodináři. 

Tel: 777 311 101

PTAČÍ HOTEL
Joyce Maynardová, 408 stran
Román o hojivé moci přírody a síle lidské šlechetnosti. Irene, 
talentovaná výtvarnice, se po strastiplném dětství a tragické 
ztrátě svých nejbližších ocitá v malém městečku La Esperan-
za uprostřed čarokrásné krajiny Latinské Ameriky. Ubytuje se 
v kouzelném, ale rozpadajícím se hotelu La Llorona na břehu 
jezera a při úpatí sopky. Rozhodne se hotel zvelebit a ten se 
nakonec stává jejím novým domovem. 

LHÁŘ
Benjamin Cunningham, 320 stran
Skutečný příběh Karla Köchera, československého špiona, 
který pronikl do CIA. Cunningham líčí, jak se z nadaného 
středoškoláka s odbojářskými sklony stal agent StB, student 
filozofie na Kolumbijské univerzitě a „krtek“ v CIA. Vykresluje 
Köchera jako člověka, který má potíž s autoritami, bouří se 
i v rámci StB a jeho hnacím motorem je v prvé řadě touha 
vyniknout, něco dokázat.

VĚŘIL JSEM, ŽE TO MUSÍ 
JÍT LEPŠÍ CESTOU
Petra Dvořáková, 189 stran
Knižní rozhovor spisovatelky Petry Dvořákové s profesorem 
Janem Starým se obrací k nejdůležitějším momentům jeho 
života  - od studia medicíny přes osudová setkání až po klí-
čová rozhodnutí, která vedla k  zásadním zvratům v  léčbě 
dětské leukémie u nás.



LISTOPAD 2024

STR. 22

SPORT

Kyjovské noviny  – vydavatel město Kyjov, Masarykovo nám. 30, tel.: 518 697 411, IČ 00285030. Periodický tisk samosprávného územního celku. Zhotovuje J.D.  
Production, s. r. o., redakce Kyjov, Masarykovo nám. 30, redaktor Miroslav Pechura, tel. 777 711 064, e−mail: mpechura@televize tvs.cz. Inzerce: tel. 722 916 146, e-mail: inzerce.
ky@televizetvs.cz, obchod@televizetvs.cz. Povoleno OÚ Hodonín dne 25. 1. 1993, reg. zn. 3706002/93. Evid. č. MK ČR E10475. Grafický design & typografie A studio group Kyjov, 
tisk Tiskárna ŠIKI Kyjov. Náklad 5 500 ks. Vychází 1x měsíčně. Redakční výbor: Michael Hunkař, Bc. Alena Truschingerová, Mgr. Michaela Moudrá, Bc. Šárka Krakovská, Michal 
Judas, Jiří Bayer, Otakar Matula, Irena Kudelová, Mgr. Ivo Pojezný. Uveřejněné příspěvky občanů nemusí být totožné s názory redakce. Redakce si vyhrazuje právo upravovat 
a zkracovat příspěvky, aniž by byl změněn jejich smysl. Adresy inzerentů nesdělujeme. Kyjovské noviny nedávají prostor materiálům, které lze považovat za propagaci politických 
stran nebo hnutí. Uzávěrka tohoto čísla: 15. 10. 2024.

PLACENÁ INZERCE

 

21. 11. 2024 Vás zveme na již tradiční
„GASTRODEN a DEN LESA“,

ukázku mistrovství našich žáků a učitelů.

Žáci a rodiče si mohou vybrat z následujících oborů 
vzdělání:

4leté maturitní obory:
Masér sportovní a rekondiční, Hotelnictví,

Ekologie a životní prostředí

2leté nástavbové obory:
Mechanizace zemědělství a lesního hospodářství, Podnikání

3leté obory vzdělání:
Cukrář, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, Rybář, Zahradník

3leté obory vzdělání pro žáky vyžadující zvláštní péči:
Potravinářská výroba, Zahradnické práce

1leté zkrácené obory vzdělání:
Cukrář, Hotelnictví, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor,

Rybář, Výrobce potravin, Zahradník 

www.sosbzenec.cz 

náměstí Svobody 318, 696 81, Bzenec, info@sosbzenec.cz,   tel.: 518 384 527 

Na pochod do Chřibů 
přijel až z Nigérie
Vřesovický odbor Klubu českých turistů pokračoval  
v pořádání pochodů pro veřejnost Vřesovickým výšlapem 
Za krásami podzimu. Na Kameňák nebo k Zůbkově stu-
dánce, kam vedly trasy pochodu, si našlo cestu 271 turistů  
z 68 obcí nebo měst, ale nejvíc jich bylo jako vždy z Kyjova. 
Odsud pochází jak nejmladší účastnice Sofie Němcová, tak 
nejstarší Alena Uřičářová, která se udržuje v dobré formě  
i v 88 letech. Za zmínku určitě stojí také to, že nejvzdále-
nější účastník pochodu Zdeněk Krejčí přijel až z africké Ni-
gérie. Vřesovičtí turisté už chystají další pochod. V sobotu 
9. listopadu se vydají do výšky 543 metrů na horu Bradlo. 
Účastníci na ní najdou mimo jiné pomníček, který připomí-
ná, že 30. listopadu 1952 tu při havárii letounu Dakota zahy-
nulo pět lidí. Trasy měří šest nebo osm kilometrů a začátek 
i konec pochodu jsou v komunitním centru ve Vřesovicích.

(red)

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ
odbor Vřesovice 

Vás zve na 5. ročník turistické akce

VÝŠLAP
NA HORU BRADLO

(nadmořská výška 543 m)

v sobotu 9. listopadu 2024
Hora Bradlo - magická hora v chřibských lesích, do roku 1972 zde 
stávala dřevěná rozhledna s krásným rozhledem po jižní Moravě. 

Na vrcholu je malý pomníček, který připomíná havárii letadla Dakota 
dne 30. listopadu 1952. Při leteckém neštěstí zahynulo 5 osob. 

Začátek akce: 8 - 13 hodin v Komunitním centru ve Vřesovicích.
Účastníci obdrží na startu mapku s popisem trasy.

6 km - Vřesovice - Podhoří - hradisko Ranšperk - Pod Bradlem - Malé Bradlo 
 - Čertovy kameny - BRADLO - Zůbkova studánka - Vřesovice
8 km - Vřesovice - Podhoří - hradisko Ranšperk - Pod Bradlem - Malé Bradlo 

- Čertovy kameny - BRADLO - Vyhlídková terasa - Kamenná hora - 
Kozí hřbety - Koryčanská kaple - Zůbkova studánka - Vřesovice

Ukončení akce: do 15 hodin v Komunitním centru ve Vřesovicích.
Tato akce se započítává do soutěže „O zlatého turistu 2022 - 2026“.

Každý účastník bude odměněn originálním dárkem a diplomem.
Věcné ceny obdrží nejmladší, nejstarší a nejvzdálenější účastník. 

Odměněna bude také nejpočetnější rodina na akci.
Zveme mládež i dospělé a všechny, kteří mají rádi přírodu.

Kontakt: http://kct-vresovice.webnode.cz   mobil: 739 204 309

Soňa Oravcová Balíčková
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PLACENÁ INZERCE

Kombinovaná spotřeba paliva a emise CO2: Multivan: 6,3–9,8 l / 100 km a 166–221 g/km. Amarok: 10,1–10,4 l / 100 km a 265–272 g/km. Caddy: 0,5–7,5 l / 100 km 
a 10–170 g/km. Maximální zvýhodnění akčních modelů Safe plus v porovnání s průměrnou neakční výrobcem doporučenou cenou daného modelu platnou v období  
posledních 30 dní. Uvedené ceny jsou s DPH, pokud není uvedeno jinak.

Vzorový příklad úvěru na vůz  Crafter 30, 2,0 TDI 103 kW v ceně 699 000 Kč bez DPH, splátka předem 507 474 Kč (60 %), výše úvěru 338 316 Kč, poplatky za uzavření 
a vedení smlouvy 0 Kč, celkové platby za úvěr 338 316 Kč, celkové platby za úvěr vč. pojištění  401 988 Kč, RPSN vč. pojištění 18,550 %, délka úvěru 24 měsíců, 
poslední nerovnoměrná splátka 0 Kč, měsíční splátka úvěru 14 097 Kč, měsíční splátka úvěru vč. pojištění 16 750 Kč, úroková sazba p. a. 0,00 %. Volkswagen Pojištění 
Basic obsahuje havarijní pojištění, povinné ručení (10% spoluúčast) s uznáním bonusů za bezeškodní průběh dosavadních pojištění (60 
měsíců) a pojištění skla (limit plnění 30 000 Kč), které je kalkulováno ve variantě pojištění bez garance pojistného. Další parametry 
jsou: věk klienta 50 let a běžné použití vozu. Tato indikativní nabídka není nabídkou ve smyslu § 1732 zákona č. 89/2012 Sb., 
občanského zákoníku, a jejím přijetím nevzniká mezi společností ŠkoFIN s.r.o. a druhou stranou závazkový vztah. 

Bezpečně na cestách  
Volkswagen Užitkové vozy  
v edici Safe plus 

Nyní se zvýhodněním až 

262 000 Kč 

Záruka 2+3 roky  nebo 200 000 km

 Úrok již od 0 % p.a.

Autorizovaný prodejce Volkswagen 

TOP CENTRUM car
Brněnská 4031, 695 01  Hodonín, tel.: 518 389 811, www.topcentrumcar.cz


